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Datum 22 januari 2018 

Betreft  Commissiebrief Tweede Kamer inzake reactie op petitie samen met 

 consument en industrie voor minder suiker door Diabetes Fonds 

 

 

 

 

Geachte voorzitter, 

 
De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft op 28 

november 2017 van het Diabetes Fonds een petitie ontvangen over ‘Samen met 
consument en industrie voor minder suikers’. U heeft mij op 7 december 2017 
verzocht (2017Z17301) te reageren op de petitie. 
 
Net als het Diabetes Fonds maak ik mij zorgen over overgewicht en obesitas bij de 
Nederlandse bevolking en de daaraan gerelateerde ziektes als diabetes type 2. 

Niet voor niets is in het Regeerakkoord de ambitie opgenomen om te komen tot 

een preventieakkoord waarin de aanpak van overgewicht een belangrijke plaats 
dient te krijgen. Vooruitlopend daarop werk ik samen met gemeenten, scholen, 
maatschappelijke organisaties en bedrijven op vele manieren aan het 
terugdringen en voorkomen van overgewicht en obesitas. Ik zal ze hieronder kort 
uiteen zetten.  
 

Productaanbod 
Het Akkoord verbetering productsamenstelling (het Akkoord) is een publiek 
private samenwerking. Over de voortgang van deze samenwerking heb ik u op 22 
december geïnformeerd (2017Z18914). Ik vind het Akkoord een belangrijk middel 
om het levensmiddelenaanbod gezonder te maken en hiermee de gezonde keuze 
over de gehele linie makkelijker te maken. Het Akkoord stelt duidelijke ambities 
voor 2020. 

Eén van de doelstellingen in het Akkoord is het verlaging van de energie-inname, 
reductie van het suikergehalte is één van de pijlers hierin. Het is algemeen bekend 
dat suikerhoudende frisdranken een grote boosdoener is in de suikerinname. De 
frisdrankensector heeft als doel de inname van suikers via haar producten in 2020 

te hebben verlaagd met 15% en de zuivelsector zal in 2018 met een volgende 
stap komen om het suikergehalte in zuiveldranken verder te verlagen. Hoewel er 
al zeker stappen zijn gezet, vind ik het belangrijk dat alle partijen de komende 

periode stevig inzetten op het halen van de ambities uit het Akkoord. Daar zal ik 
ook op aandringen.   
 

 

De voorzitter van de Tweede Kamer 

der Staten-Generaal 
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Stimuleren gezonde leefstijl 
Huidige programma’s als Gezonde Kinderopvang, Gezonde School, JOGG en Care 
for Obesity ondersteunen vanuit verschillende domeinen (zoals voorschoolse 
voorzieningen, onderwijs en gemeenten) een gezonde leefstijl bij kinderen. In 
deze programma’s wordt sterk gelet op vermindering van suikerhoudende 

producten. 
 
Voorlichting en informatieverstrekking 
Het Voedingscentrum stimuleert een gezond voedingspatroon, de Schijf van Vijf. 
Dit gebeurt via verschillende kanalen. Onlangs nog lanceerde het 
Voedingscentrum bijvoorbeeld de ‘Kies Ik Gezond?’-app. Daarmee scant, zoekt en 

vergelijkt de gebruiker producten en kan hij in één oogopslag zien of het in de 

Schijf van Vijf staat en wat eventueel een gezonder alternatief is.  
Daarnaast zijn de supermarkten op zoek naar mogelijkheden om meer aandacht 
te besteden aan een gezonder voedingspatroon en het aanbieden van Schijf van 
Vijf producten op de winkelvloer.  
 
Gezondheidsinstanties en patiëntenorganisaties zoals het Diabetes Fonds zijn 

actief op het terrein van gezond productaanbod, ook bij consumptie buitenshuis 
bijvoorbeeld restaurants, kiosken, etc. Ik waardeer deze inzet enorm. Het helpt de 
gezonde keuze te vergemakkelijken. 
 
Vervolg  
Zoals u weet werk ik aan een Nationaal Preventieakkoord. Dat doe ik onder meer 
met patiëntenorganisaties, zorgaanbieders, zorgverzekeraars, gemeenten, 

sportverenigingen en sportbonden, bedrijven en maatschappelijke organisaties. 
 
Omdat het voedingspatroon een belangrijke rol inneemt bij de problematiek rond 
overgewicht en obesitas, zal ook het thema voeding nadrukkelijk aan de orde 

komen bij de totstandkoming van het akkoord. Het Diabetes Fonds is ook 
uitgenodigd voor een ronde tafelgesprek waarin we gezamenlijk onze ambities 
verkennen. Want op het gebied van preventie en gezonde leefstijl bereiken we het 

meest als we met alle betrokken partijen de handen ineen slaan.  
 
Hoogachtend, 
 
de staatssecretaris van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport, 

 
 
 
 
 
Paul Blokhuis 


